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Zápis č. 7 
 

z jednání Komise pro zdravotnictví a Nemocnici Na Františku 

 
Rady MČ Praha 1 

 
 
Datum jednání: 14.09.2023 (začátek 16:00 hod., konec 18:05 hod.)  
 
Přítomni: Antonín Berdych, Eva Fürstová, Jan Votoček, Naďa Řehák Müllerová, 
Dubravka Jaganjacová, Petr Hejma, Valerie Clare Talacková, Štefan Vítko 
 
Stálí hosté: X 
 
Omluveni: Jaroslav Štrof, David Erhart, Jana Příhodová, Tomáš Šebek, Jana 
Ivančicová 
 
Neomluveni: X 
 
Hosté: Michal Müller, Martin Ježek, Jaroslav Pokorný, Rudolf Špaček, Lucie Krausová 
 
Zapsal: Michal Kadlec   
 
  
 
 PROGRAM: 
 

1. Zahájení jednání, odsouhlasení programu, určení ověřovatele zápisu, schválení 
zápisu č. 6 

2. Úvodní informace předsedy komise 
3. Informace od radního pro zdravotnictví 
4. Výsledky hospodaření NNF za 1. pololetí 2023 
5. Informace o schválení dotací v oblasti zdravotnictví 
6. Různé 

 
 
 
1. Zahájení jednání, odsouhlasení programu, určení ověřovatele zápisu, 
schválení zápisu č. 6 
 
Pan předseda Berdych zahájil jednání komise v 16:00 hod., přivítal její členy a 
přítomné hosty. Přítomno je 5 členů komise; komise je usnášeníschopná. Program 
dnešního jednání byl schválen ve výše uvedeném znění.  
 
Ověřovatelem zápisu č. 7 byl navržen J. Votoček. K zápisu č. 6 nebyly vzneseny žádné 
připomínky, je tedy považován za schválený. 
 
V 16:05 hod. se na jednání dostavila V. C. Talacková; přítomno je 6 členů komise. 
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V 16:09 hod. přišel P. Hejma; přítomno je 7 členů komise. 
 
 
 
2. Úvodní informace předsedy komise 
 
Pan předseda informoval členy komise o průběhu hodnotící komise na dotace v oblasti 
zdravotnictví, která se konala 27. června 2023. Po termínu přišla žádost o dotaci od 
pediatričky MUDr. Nulíčkové a pan radní navrhuje, aby jí byla ze zbylých prostředků 
poskytnuta individuální dotace ve výši 50.000,- Kč, která bude využita na opravy 
ordinace v budově Palackého 5.  
 
Ostatní prostředky (570.000,- Kč) budou dle doporučení hodnotící komise využity na 
podporu paliativní péče. J. Votoček navrhl podpořit také domácí zdravotní péči. Pan 
radní Müller chce v příštím roce nastavit dotační řízení tak, aby se všechny organizace 
mohly do dotačního řízení přihlásit najednou. Komise k dotacím přijala následující 
usnesení:   
 

Usnesení: 
Komise pro zdravotnictví a NNF doporučuje Radě MČ Praha 1 odsouhlasit návrh 
na poskytnutí dotací na podporu paliativní péče dle návrhu OSZ (NMSKB 
242.000,- Kč, Cesta domů 202.600,- Kč a TŘI 125.400,- Kč) a poskytnout 
individuální dotaci ve výši 50.000,- Kč pediatričce MUDr. Nulíčkové na vybavení 
ordinace. 
 
Hlasování: 
Pro: 7     Proti: 0     Zdržel se: 0 
SCHVÁLENO 

 
 
Dále pan předseda požádal, aby byl na příštím jednání komise přítomen pan ředitel, a 
požádal zástupce NNF o vhodnější uspořádání sezení v posluchárně při komisích, 
neboť za současné situace jsou účastníci jednání rozmístěni daleko od sebe.  
 
Pan náměstek Ježek uvedl, že se v posluchárně konají nejrůznější porady 
zaměstnanců nemocnice a prostor by si určitě modernizaci zasloužil. Poté představil 
návrh, který spočívá v inovaci ozvučení a osvětlení, v obnově audiovizuální techniky a 
výměně stolů a židlí. Projekt je kalkulován na 880.000,- Kč. Sál by bylo možné také 
pronajímat třetím subjektům např. na odborné zdravotnické semináře. Díky pronájmu 
za tržní nájemné by za určitých předpokladů mohla NNF v rámci doplňkové činnosti 
vydělat až 460.000,- Kč za rok. Projekt by se dal realizovat cca do měsíce.  
 
V 16:12 hod. na jednání přišel Š. Vítko; přítomno je 8 členů komise.    
 
Pan předseda zdůraznil, že pro potřeby komise postačí zejména zajištění stolů a židlí.  
 
Následovala diskuze o možnostech využití sálu, členové komise by modernizaci 
posluchárny uvítali.  
 
 



3 
 

Usnesení: 
Komise pro zdravotnictví a NNF doporučuje modernizovat prostory auditoria 
Nemocnice Na Františku dle návrhu pana náměstka Ježka. 
 
Hlasování: 
Pro: 8     Proti: 0     Zdržel se: 0 
SCHVÁLENO 

 
 
 
3. Informace od radního pro zdravotnictví 
 

 Termín předložení nové koncepce nemocnice byl na včerejším zastupitelstvu 
posunut do 12.12.2023, tj. do termínu prosincového zasedání zastupitelstva. 
Návrh koncepce by měla NNF připravit do konce září, poté by měl být projednán 
v komisi a následně bude koncepce schválena zastupitelstvem. K přípravě 
koncepce proběhla krátká diskuze. 
 

 Na základě podepsaného Memoranda s VŠE je připravena k podpisu smlouva 
o spolupráci s VŠE, Fakultou managementu v Jindřichově Hradci. Předmětem 
smlouvy je výzkumný projekt, sestávající se ze dvou etap: ekonomická analýza 
dat (analýza účetních výkazů, setřídění finančních a provozních dat, rozbor 
platební schopnosti nemocnice, rozbor finanční stability, rozbor obrátkovosti a 
efektivity využití majetku, rozbor rentability činnosti, komparace odvětví, rozbor 
funkčnosti provozu, detekce problémových ohnisek provozu a stanovení pilířů 
ekonomického zdraví nemocnice) a vypracování zprávy, která shrne stávající 
stav. Výsledkem bude soubor doporučení, který by měl být hotový ve 2. polovině 
roku 2024. Celkové náklady na projekt budou činit maximálně 250 tis. Kč bez 
DPH. Z toho samotná analýza bude stát do 50 tis. Kč a za případné další 
konzultace jsou honorovány částkou 400,- Kč/hod. Příprava smlouvy probíhala 
ve spolupráci s NNF; kontaktní osobou za nemocnici byl určen Mgr. Ježek. Do 
projektu budou zapojeni 3 – 4 studenti. Samotná VŠE již obdobný win-win 
projekt realizovala. Samotný projekt dojednával pan radní přímo s proděkanem; 
spolupráci zastřešují pedagogové, kteří se managementem zdravotnických 
zařízení zabývají. P. Hejma navrhl, aby se studenti zúčastnili některého 
z příštích jednání komise. 
 

 Komise byla informována o vývoji jednání s HMP. Jednání se ubírají správným 
směrem, byť se zatím konkrétní výstupy teprve etablují. Jedním z prvních kroků 
bude vytvoření Správní rady NNF, jejíž členy budou také zástupci HMP. 
 

 Rada MČ Praha 1 projednala Výroční zprávu NNF za rok 2022. 
 

 Opozdilo se zprovoznění zubní pohotovosti v NNF. 
 

 MHMP opustil od záměru, že by výjezdové stanoviště ZZS budoval napřímo 
on; věc bude NNF řešit napřímo se ZZS HMP. Z jednání s panem ředitelem 
Kolouchem vyplynulo, že ZZS má zájem o výrazně užší a intenzivnější 
spolupráci s nemocnicí, nejen tedy jen o sídlo výjezdového stanoviště. M. Ježek 
uvedl, že pokud by se výjezdové stanoviště nepodařilo z nějakého důvodu 
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zřídit, NNF by prostory využila pro rozšíření ambulancí (přesun technicko 
hospodářských prostor a uvolnění prostoru pro ambulance). Otázkou zůstává, 
zda-li by bylo budováno malé výjezdové stanoviště v nebytových prostorech pro 
menší vozidlo (zhodnocení majetku – odpisy) nebo modulární pracoviště pro 
standardní posádku. O dalším postupu by mělo být rozhodnuto do konce září 
letošního roku. Případnou rekonstrukci prostor pro ambulance by realizovali 
zaměstnanci nemocnice ve vlastní režii.   

 
M. Ježek informoval, že NNF má pro stomatologickou pohotovost nasmlouváno 12 
zubních lékařů, 2 zubní instrumentářky na plný úvazek a 2 na dohodu. Opoždění 
zprovoznění pohotovosti o 14 dnů je způsobeno delší dodací lhůtou vybavení. Kolem 
20. září proběhne instalace zubařského křesla. Poměrná část dotace HMP na provoz 
bude vrácena. Pan radní i předseda komise se shodují, že zřízení ambulance i tak 
proběhlo ve velmi krátkém čase. 
 
M. Ježek dále informoval, že NNF včera absolvovala výběrové řízení na MHMP na 
obor nutriční terapeut – rozšíření spektra ambulantní péče. Ambulance bude v provozu 
každou středu od 13 do 17 hodin. NNF uspěla s tímto rozšířením u všech zdravotních 
pojišťoven, s výjimkou Revírní bratrské pokladny.  
 
Na závěr M. Ježek uvedl, že Výroční zpráva za rok 2022 je k dispozici na webových 
stránkách nemocnice a velký dík za ni patří Mgr. Lucii Krausové. 
 
 
 
4. Výsledky hospodaření NNF za 1. pololetí 2023 
 
S výsledky hospodaření seznámili členy komise M. Ježek a J. Pokorný. Hospodaření 
za 1. pololetí roku 2023 skončilo vyrovnaným hospodářským výsledkem. Faktory, které 
ovlivnily příjmovou část, jsou: kladné doúčtování výkonů od zdravotních pojišťoven ve 
výši 23 mil. Kč  (z toho 16,7 mil. Kč bylo od VZP, ZPMV 3,7 mil. Kč a Vojenská 
zdravotní pojišťovna 2,6 mil. Kč), 3 předfinancované neinvestiční příspěvky od 
zřizovatele (listopad, prosinec a červenec) a úspory na jednotlivých veřejných 
zakázkách (4,8 mil. Kč).  
 
Výdajovou stranu hospodaření ovlivnil vznik lůžkové gynekologie (10 lůžek); začala 
operativa v jednodenní gynekologii. Na výdajovou stránku měla vliv také vlastní 
laboratoř, která 7. září t. r. obdržela akreditaci od Českého akreditačního institutu. NNF 
tak již bude mít od zdravotních pojišťoven plně hrazené výkony.  
 
NNF zatím nevyužila všechny prostředky z předfinancovaných měsíčních příspěvků; 
13 mil. Kč ještě zbývá. Došlo také k úhradě ztráty z minulých období. Závazky 
nemocnice po splatnosti se snížily z 82 na 40 mil. Kč.  
 
Na základě projednání výsledků v Radě byl od zřizovatele vznesen požadavek, aby 
NNF k 30.9. dodala realistickou rozvahu ve vztahu k sestavenému rozpočtu na letošní 
rok, který nebyl realisticky sestaven. To stejné bude požadováno ke konci roku a 
případnou ztrátu bude třeba kompenzovat navýšením příspěvku předem. 
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V. C. Talacková navrhla komunikovat průběžné výsledky hospodaření směrem 
k veřejnosti.   
 
V 17:37 hod. odešla E. Fürstová; přítomno je 7 členů komise.  
 
J. Votoček vyjádřil své znepokojení nad výsledky hospodaření jednotlivých primariátů, 
neboť jsou všechny v mínusu. U některých je to pochopitelné – laboratoř nebo 
gynekologie, ale u profitabilnějších oborů – chirurgie, ortopedie není ztráta 
odůvodnitelná.  
 
Na dotaz N. Řehák Müllerové odpověděl M. Ježek, že NNF již nemá žádnou 
nesplacenou fakturu se splatností delší než 360 dnů. Do lhůty 360 dnů má NNF 
závazky ve výši 4,7 mil. Kč a faktury po splatnosti za rok 2023 jsou ve výši 38 mil. Kč. 
Celkem je to 42,7 mil. Kč. Faktury ve splatnosti činí 12 mil. Kč.  
 
Dále se N. Řehák Müllerová ptala, proč je rehabilitace za první pololetí roku 2023 ve 
ztrátě 2,5 mil. Kč, když za celý rok 2022 byla ve ztrátě 1,2 mil. Kč. J. Pokorný 
odpověděl, že došlo k chybě v programu Sefima, která již byla napravena. Hodnota 
bodu byla omylem zadána 0,1 místo 1. Rehabilitace je k 30.8. v plusu asi 3 mil. Kč. Ve 
stavu k 30.6. nebyly ještě započteny dotace.  
 
N. Řehák Müllerová se dále informovala na hospodaření obou lékáren. V loňském roce 
skončily s výsledkem -5 mil. Kč a nyní za 1. pololetí je výsledek hospodaření -384 tis. 
Kč. Dle sdělení J. Pokorného nejsou nemocniční nemocnice většinou v zisku.  
 
J. Votoček se dotázal na provoz lékárny v Palackého. V minulém volebním období se 
uvažovalo, že NNF přestane lékárnu provozovat a probíhala jednání s jinými 
provozovateli (Dr. Max). Zástupci NNF sdělili, že hospodářský výsledky lékárny se 
tehdy zlepšily, proto bylo od tohoto záměru upouštěno. Z další diskuze vyplynulo, že 
ekonomicky nedává smysl ztrátovou lékárnu v Palackého dále provozovat. Někteří 
členové vyjádřili své pochybnosti nad tím, že může být lékárna ztrátová. Pro Prahu 1 
je v rámci občanské vybavenosti důležité lékárnu, byť i s jiným provozovatelem, v 
„poliklinice“ zachovat.        
 
   

Usnesení: 
Komise pro zdravotnictví a NNF: 
1) trvá na fungování lékárny v „poliklinice“ Palackého, 
2) nemocnice nepředpokládá, že fungování lékárny v „poliklinice“ Palackého 
může být z dlouhodobého hlediska ziskové.  
 
Hlasování: 
Pro: 6     Proti: 0     Zdržel se: 1 
SCHVÁLENO 

 
  
N. Řehák Müllerová se následně dotazovala, proč měla interna v minulém roce ztrátu 
10 mil. Kč a za letošní první pololetí je ve ztrátě jen 1 mil. Kč. J. Pokorný odpověděl, 
že je to dáno vysokým indexem alfa (diagnózy, které nejsou hrazené přímo). 
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V loňském roce tento výsledek ovlivnil ještě covid. Malá nemocnice je v tomto oproti 
velkým zařízením v nevýhodě, neboť jakýkoliv výkyv se ve statistice více projeví.   
 
    

Usnesení: 
Komise pro zdravotnictví a NNF se seznámila s výsledky hospodaření NNF za 1. 
pololetí roku 2023 a vzala tyto výsledky na vědomí.  
 
Hlasování: 
Pro: 7     Proti: 0     Zdržel se: 0 
SCHVÁLENO 

 
 
   
5. Informace o schválení dotací v oblasti zdravotnictví 
 
Dotace byly projednány v rámci bodu 2. 
 
 
 
6. Různé 
 
P. Hejma se ohradil proti usnesení k výsledkům hospodaření z minulých let, které bylo 
přijato na minulé komisi:  
 
Komise pro zdravotnictví a NNF konstatuje, že z předloženého materiálu k hospodaření 
Nemocnice Na Františku vyplývá, že zřizovatel MČ Praha 1 za roky 2017, 2018, 2019 a 2020 za 
starosty Hejmy a Čižinského neřešila zadluženost NNF. Komise navrhuje dle finančních 
možností dorovnat ztráty z let 2017, 2018, 2019 a 2020, které vznikly nečinností městské části.     
 
Dle P. Hejmy není toto usnesení správně formulované a je nepřesné. V minulosti se 
nikdy nestalo, že by MČ jako zřizovatel neřešila výsledky hospodaření NNF. Výsledek 
hospodaření NNF se schvaloval každý rok usnesením Rady a ztráta se každý rok 
vypořádala, a to buď dorovnáním, nebo připsáním na neuhrazené ztráty z minulých 
let. V minulosti se nestalo, že by Z. Kovářík, který tyto materiály zpracovával, 
postupoval chybně. V minulém volebním období se politická reprezentace snažila 
naopak nemocnici restartovat. Zadluženost nemocnice byla v minulosti daleko horší. 
Navrhl se podrobněji zabývat ztrátami nemocnice od roku 2014.   
 
Pan předseda zrekapituloval minulé jednání komise a zkonstatoval, že pokud se 
záporné výsledky hospodaření připíšou na ztráty hospodaření z minulých let a 
nedorovnají se, dluhy organizace se nahromadí a nemocnice poté nemá z čeho hradit 
faktury. Toto bylo smyslem přijatého usnesení.  
 
L. Krausová společně s panem radním pozvala členy komise na Veletrh sociálních 
služeb, jehož se bude nemocnice účastnit. Veletrh se koná 20. září 2023 na Žofíně od 
10 do 18 hodin. 
 
Na závěr P. Hejma poděkoval vedení nemocnice a celému personálu za snahu 
zlepšovat výsledky hospodaření NNF. 
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Jednání bylo ukončeno v 18:05 hod. 
 
Zápis sepsán dne: 05.10.2023 
 
Předáno k ověření dne: 05.10.2023 
 
Zapsal: Michal Kadlec 
 
 
 
Ověřeno dne: 07.10.2023 
 
 

ověřovatel zápisu:         předseda komise: 
   
  
…………………………………..      ………………………………….. 
          MUDr. Jan Votoček                Bc. Antonín Berdych 


